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PROTOKÓŁ NR XVII/ 2020 

Z zdalnej  Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Kołobrzeg 

odbytej w dniu 18 maja 2020 roku 

 

Działając na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy  z dnia  8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym  ( Dz. U. z 2020 r. poz. 713) oraz paragrafu 21 ust. 5 

Statutu Gminy Kołobrzeg oraz art. 15 zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 

r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem , 

przeciwdziałaniem i zwalczeniem COVID-19 , innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych ( Dz. U. z 2020 r. poz. 374 z zm.)   

XVII zdalną Sesję o godz. 13:00 otworzył Przewodniczący Rady Pan Julian 

Nowicki. 

Na podstawie listy obecności stwierdził quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji i uchwał. Przywitał kierownictwo Urzędu Gminy. 

Przewodniczący obrad poinformował, że sesja jest zwołana w trybie artykułu 

20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym. Jest to sesja nadzwyczajna zwołana 

na wniosek Wójta Gminy Kołobrzeg. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

 - Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności, 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) wykazu kąpielisk oraz określenia sezonu kąpielowego na terenie gminy 

Kołobrzeg na rok 2020. 

Porządek obrad stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2  Podjęcie uchwał. 

1/ w sprawie wykazu kąpielisk oraz określenia sezonu kąpielowego na terenie 

gminy Kołobrzeg na rok 2020. 
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Wójt Gminy wyjaśnił, że do 20 maja jest obowiązek podjęcia, co roku uchwały 

o wykazie kąpielisk i sezonu kąpielowego. Projekt uchwały został 

zmodyfikowany do tego co było obecnie obowiązujące. Mieliśmy 8 kąpielisk a 

teraz zgłosiliśmy 4 kąpieliska po 2 na Dźwirzyno i na Grzybowo. 

Główny powód takiej propozycji jest ekonomiczny. Wójt namawia do dyskusji . 

nie jest nieomylny ale ma nadzieję, że radni dojdą do podobnego, co jego 

wniosku.  

Radny Pan Tomasz Szafrański – w uzasadnieniu do uchwały jest , że dyrektor 

GOSTIR wnioskował o 8 kąpielisk a wójt zmniejszył je do ilości 4, po 2 na 

każdą miejscowość. Czy bezpieczeństwo jest warte oszczędności. Niech wójt 

oszczędza na czymś innym , Anie na turystach i bezpieczeństwie. Według 

radnego widać chociażby po Grzybowie, że ten sezon zaczyna się rozkręcać. 

Sezon zaczyna się od końca czerwca w przypadku ładnej pogody, okaże się , że 

na plażach może być dużo więcej ludzi.  Radny prosi o pokazanie jakie są to 

oszczędności.  

Dyrektor GOSTIR – uchwała, która została zaproponowana jest efektem 

obserwacji pandemii, która się rozwija. Nie było wiadomo miesiąc temu , jak 

ten sezon będzie wyglądał i jakie będą obostrzenia. Nie mamy na dzień 

dzisiejszy wytycznych co do pracy ratowników na plaży. Zakładamy, że trzeba 

będzie kupić szereg dodatkowego wyposażenia . Proponujemy wydłużyć czas 

pracy ratowników.  Zakładamy obecność turystów na plaży, ale w określonych 

odstępach.  Myślimy o tym, aby kąpieliska strzeżone oraz nie strzeżone były 

kontrolowane dłużej.  Proponujemy zwiększyć ilość załogi na 1 wieżę 

ratowniczą. Nie zatrudnimy 34 ratowników a 22  idąc w jakość i 

bezpieczeństwo turystów jak i samych ratowników.  

Radna Pani Iwona Adamusiak- Kutrowska – uważa, że z powodów 

epidemiologicznych należy rozrzedzać turystów a nie zagęszczać.  Nie jest to 

dobry pomysł zmniejszenie kąpielisk z ilości 8 do 4. My powinniśmy się 

chwalić , że jesteśmy bezpieczną gminą. Niech chociażby będą 3 kąpieliska 
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strzeżone. Turyści chcą zagwarantowane bezpieczeństwo. Trzeba rozrzedzać a 

nie zagęszczać. 

Wójt Gminy – bardzo by chciał, aby tych stanowisk ratowniczych było więcej. 

To się nakłada na pieniądze. My niczego nie zagęszczamy . Zakładamy 

mniejszą ilość turystów. Wielu z nich i tak korzysta z kąpielisk niestrzeżonych. 

Decyzja należy do radnych  ale to wszystko przekłada się na pieniądze. 

Skarbnik Gminy – może się okazać, że mimo wprowadzenie 4 wież 

ratowniczych nie będzie żadnych oszczędności. Nie wiemy jakie będą koszta z 

dodatkowym wyposażeniem ratowników. W 2019 roku koszty ratownictwa 

wyniosły około 700 tysięcy złotych. Na ten rok założono kwotę 800 tysięcy 

złotych. Może być tak , że trzeba będzie ponieść dodatkowe koszta co nie 

przełoży się na oszczędności w budżecie mimo zmniejszenia kąpielisk . 

Zostawiając 8 kąpielisk musimy doliczyć do tego pozostałe koszty związane z 

obostrzeniami ze względu na korona wirusa. 

Wójt Gminy – obawa jest taka, że koszta mogą być większe. Jeśli chodzi o 

nocleg ratowników w domkach na przystani to też jest dodatkowy koszt. 

Należy też rozrzedzić zakwaterowanie ratowników to musimy wówczas 

zagwarantować im zakwaterowanie po innych obiektach, co wiąże się z 

dodatkowymi kosztami.  

Radny Pan Nejmanowicz zadał pytanie – czy prywatne hotele , ośrodki nie 

gwarantują sowich ratowników. Czy faktycznie jest taka propozycja? 

Dyrektor GOSTiR – były prowadzone takie rozmowy w zeszłym roku na 

kąpieliska strzeżone ,ale dzisiaj w obecnej sytuacji to wszystko uległo zmianie.  

Radny Pan Tomasz Szafrański – rolą gminy jest zagwarantować bezpieczeństwo 

na plaży. Zgłasza wniosek formalny aby zostawić 8 kąpielisk strzeżonych .. 

Tak było we wniosku Dyrektora a wójt to zmniejszył do ilości 4. 

Wójt Gminy – wniosek dyrektora GOSTIR był na 8 kąpielisk w miesiącu 

grudniu. Od tego czasu sytuacja się zmieniła i nie wie czy damy radę zrobić 8 

stanowisk kąpielowych, z powodów technicznych. Tu chodziło o korzyści 
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finansowe, ale nie wiemy czy nie będą większe koszta związane z obostrzeniami 

, ze względu na epidemię. Ponadto zakładamy , że dochody w tym roku będą 

dużo mniejsze do budżetu gminy. 

Radny Pan Tomasz Królikowski na poprzedniej sesji zrobiliśmy prolongatę 

podatków, gdzie rozważamy zwolnienie z płacenia podatków ośrodki wczasowe 

i musimy mieć zabezpieczone pieniądze na ten cel. Każda oszczędność nawet w 

tym przypadku z kąpielisk jest nam obecnie potrzebna by ulżyć prywatnym 

gestorom, którzy mogą nie uzyskać dochodów w sezonie letnim, jakie zakładali, 

co wiąże się z nie płaceniem podatku od nieruchomości. Dlatego szukamy 

pieniędzy na prolongatę. 

Radny Pan Tomasz Czechowicz- nie wiemy jakie będą koszta dodatkowe 

związane z zabezpieczeniem tych kąpielisk. To, że zmniejszamy ilość kąpielisk 

może nie przynieść wcale oszczędności. Obsada ratowników będzie zwiększona 

i rozproszona . Czyli ten punkt bezpieczeństwo będzie rozszerzony, bo patrole 

będą również na miejscach niestrzeżonych. Nie wiemy czy obostrzenia nie 

zwiększą nam wydatków na ratownictwo.  

Radna Pani Iwona Adamusiak- Kutrowska – wciąż robione są badania, że ludzie 

deklarują , że nie będą jeździć za granice lecz w Polskę, co za tym idzie, że nad 

morze też. To nagle u nas pojawia się problem . Radna uważa, że skoro nie 8 

kąpielisk ,to chociaż 6 kąpielisk. 

Radny Pan Tomasz Szafranski – stwierdził, że wójt powinien myśleć o 

oszczędnościach ,jak zwiększał koszta na Centrum Sportów Wodnych w 

Dźwirzynie . Oszczędności będą na promocji , bo przecież imprez w lato nie 

będzie. Natomiast oszczędzanie na bezpieczeństwie jest pozorne. Robimy 

oszczędności tam , gdzie nie trzeba. 

Radny Pan Nejmanowicz- prosi o tablice informacyjne o obecnej sytuacji i o 

bezpieczeństwie. To jest kierunek nasz ,a nie za duże pieniądze. 

Radny Pan Bartosz Góral – popiera pomysł przedmówcy o postawieniu tablic 

informacyjnych, na których  będzie informacja o zmniejszeniu ilości kąpielisk 
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strzeżonych oraz wytyczne dotyczące bezpieczeństwa. Uchwała była 

opiniowana przez Urząd Morski w Słupsku ten instytucji nie ma, czy opiniował 

ją Urząd Morski w Szczecinie. 

Radny Pan Tomasz Szafrański – ta opinia jest dla 8 kąpielisk. 

Wójt Gminy powiedział, że opinia jest dla 8 to równie dobrze może 

obowiązywać dla 4 kąpielisk. 

Radny Pan Krzysztof Filipowicz- ze względu, że spotykamy się bardzo rzadko 

zadał pytanie , co z zabezpieczeniem środków na centrum w Zielniewie. Ile to 

będzie jeszcze trwało, kiedy będzie realizacja zadania? 

Wójt Gminy – to nie jest temat obecnej sesji. Zastanawia się czy nie przychylić 

się do propozycji radnej Pani Iwony Adamusiak-Kutrowskiej na 6 kąpielisk. 

Czy techniczne to jest możliwe tego wójt nie wie? 

Dyrektor GOSTIR – jest przygotowany na to co było uzgodnione na 8 kąpielisk. 

Dodatkowe środki na wyposażenie ratowników będą niezbędne, co wiąże się z 

dodatkowymi kosztami. Na dzień dzisiejszy nie ma żadnych wytycznych. Nie 

wie również jak zakwaterowanie będzie wyglądać . 

Radny Pan Bartosz Góral – prosi o opinie prawną w zakresie uchwały. Czy 

możemy podjąć uchwałę , taką jaka została przygotowana a za miesiąc ją 

zmienić. 

Radca prawny Pan Dariusz Ciepiela – został zgłoszony jeden wniosek radnego 

Pana Szafrańskiego. Mamy określoną treść uchwały. Jeżeli chcemy wprowadzić 

zmiany musimy wprowadzić określoną treść do określonego projektu uchwały. 

Jeśli chcemy zwiększyć ilość kąpielisk trzeba to wpisać w uchwale i musza one 

być zbieżne z opiniami instytucji opiniujących.  Wnioskodawca zmusiłby 

sformułować treść poprawek.  20 maja to termin ostateczny na podjęcie uchwały 

, po tym terminie nie ma możliwości podjęcia uchwały i jej nowelizowania. 

Radny Pan Tomasz Szafrański – projekt uchwały na 8 stanowisk ma Dyrektor 

GOSTiR i on jest do wykorzystania łącznie z wszystkimi opiniami. 
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Dyrektor GOSTIR – powrót do 8 kąpielisk jest możliwy natomiast do 6 jest 

poddawana wątpliwość, który z tych 4 kąpielisk ma być 3 strzeżonym? Nie 

wiem czy potrafimy to teraz rozstrzygnąć. Na 8 kąpielisk uchwała jest od razu 

możliwa do realizacji. 

Radny Pan Tomasz Królikowski – postawił wniosek na podjęcie uchwały w 

wersji jaka została przygotowana na dzisiejszą sesje, czyli 4 kąpielisk. 

Radca prawny Pan Dariusz Ciepiela- jeśli ma być rozszerzenie do 6 kąpielisk . 

musi być formalnie podana treść poprawki , dokładny zapis w uchwale. Nie ma 

konkretnego wniosku. 

Radny Pan Miron Duńczak zadał pytanie czy mamy zakwaterowanie już 

zapewnione dla ratowników? Czy zakłada problem z zatrudnieniem 

ratowników? 

Dyrektor GOSTiR – wszystko jest obecnie na etapie uzgodnień i zatrudniania 

obsady . Nie zakładamy, że nie będziemy mieć ratowników. Nasze plaże są 

atrakcyjne oraz organizacja i zabezpieczenie jest  na wysokim poziomie. Trudno 

jednak powiedzieć czy sytuacja epidemiologiczna nie zmieni tego .  

Radny Pan Krzysztof Filipowicz – prosi aby skończyć dyskusję, bo zmierzamy 

donikąd. Jeśli pojawi się problem , o którym mówi Dyrektor, to musimy się z 

nim zmierzyć i finansowo i technicznie. Zgłasza wniosek o zamknięcie 

dyskusji. 

Radny Pan Tomasz Szafrański – jego wniosek na 8 kąpielisk , ma pierwotne 

pokrycie we wniosku dyrektora złożonym na 8 kąpielisk. Taki projekt uchwały 

istnieje i był opiniowany . Dlaczego radny musi go pierwotnie znowu 

przedstawiać skoro ten dokument jest . 

Radca prawny Pan Dariusz Ciepiela – do projektu uchwały , który dziś został 

przedstawiony przez wójta ,musi być podany zapis ,jaki należy wprowadzić by 

rozszerzyć ilość kąpielisk. Poprawki może wprowadzać tylko wójt Gminy albo 

wnioskodawcy, a nie Dyrektor GOSTIR . 
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Radny Pan Bartosz Góral- wójt poddał wątpliwość co do tej uchwały ze 

względu na poddanie pod rozważenie rozszerzenie kąpielisk do ilości 6. Faktem 

jest to , ze na dzień dzisiejszy możemy głosować nad uchwałą , którą dostaliśmy 

na 4 kąpieliska. Radny zgłasza wniosek formalny do zarządzenia przerwy w 

obradach do środy i dać Panu Wójtowi czas o przygotowanie 

alternatywnego projektu uchwały na 6 kąpielisk , jeśli ma taką wolę. 

Radny Pan Tomasz Królikowski uważa, że należy glosować nad dzisiejszym 

projektem uchwały. Jeśli nie przejdzie, to zwołamy ponownie sesje z ilością 

kąpielisk rozszerzoną do 6 albo do 8. 

Wójt Gminy – projekt uchwały jest na 4 kąpieliska. Ma wątpliwości . Zwraca 

uwagę na dochody budżetu. Nie uważa, że to będzie ze szkodą dla naszych 

turystów, że to pomniejsza bezpieczeństwo na kąpieliskach. Mamy zbyt mało 

czasu, aby analizować od nowa wszystkie za i przeciw dla tego projektu 

uchwały. 

Radca prawny – najdalej idącym wnioskiem formalnym , jest wniosek radnego 

Pana Górala . Jest on zgodny z przepisami statutu gminy Kołobrzeg, Rada 

Gminy może zawiesić obrady i wyznaczyć inny termin ich kontynuowania. 

Radny Pan Krzysztof Filipowicz – składał pierwszy wniosek o zamknięcie 

dyskusji i prosi o jego przegłosowanie. Dopiero gdy on nie przejdzie będziemy 

glosować nad wnioskami innych radnych.  

Radny Pan Bartosz Góral- złożył wniosek formalny o przesuniecie obrad 

dzisiejszej sesji na dzień 20 maja br.  godzina 16:00. 

Radny Pan Krzysztof Filipowicz – wnioskuje i namawia członków klubu 

radnych, żeby ten wniosek obalić. To jest niefortunna zagrywka Pana Bartosza 

Górala. 

Za wnioskiem głosowało:  za 7 , przeciwko 4 , wstrzymujący głos 2 

 

Wniosek został przyjęty. 
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Sesja trwała w godz. 13:00- 14:30 

Na tym protokołowanie zakończono. 

 

Protokołowała:                                                  Przewodniczący Rady Gminy 

 

Magdalena Jachimowicz                                        Julian Nowicki 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


